

**Protokół Nr 33/17**  
**z posiedzenia Komisji Budżetowo – Gospodarczej i Rolnictwa**  
**w dniu 19 października 2017r.**

W posiedzeniu udział wzięli radni zgodnie z listą obecności oraz Z-ca Burmistrza Krzysztof Szczeponik, Pani Magdalena Sączawa - Szwedowska Skarbnik MiG, Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG, Pan Tomasz Miela, Pan Andrzej Szawan oraz Pan Jacek Ostrowski.

Porządek spotkania:

1. Opiniowanie projektów uchwał w sprawie podatków i opłat lokalnych.
2. Świetlice wiejskie – cd. analizy.
3. Sprawy różne.

**Ad. 3**

**Pan Jacek Ostrowski** przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych na terenie Gminy Sobótka. Poinformował, że wpłynął wniosek o rejestrację klubu dziecięcego w naszej gminie. Dodał, że wniosek spełnia wszystkie wymagania i nie można go odrzucić. Poinformował, że mamy uchwałę z 2011r. w której opłata ta ustalona jest na poziomie 50% minimalnego wynagrodzenia za pracę czyli 1000zł, ale od 1 stycznia 2018r. zmieniają się przepisy i już nie będzie można pobierać opłaty powyżej 1000 zł, a minimalne wynagrodzenie z dniem 1 stycznia 2018r. będzie wynosiło 2100 zł, więc dozwolony próg zostanie przekroczony. Powiedział, że dokonał analizy tego typu uchwał w innych gminach i najczęściej powtarzającą się wielkością jest 20% minimalnego wynagrodzenia.

**Pani Magdalena Sączawa – Szwedowska Skarbnik MiG** powiedziała, że dla niej bardzo ważną kwestią jest pytanie co z dotacją po zarejestrowaniu klubu i czy będzie musiała ona zostać już uwzględniona w budżecie na 2018r.? Dodała, że jej zdaniem podmiot na pewno o taką dotację wystąpi.

**Pan Jacek Ostrowski** odpowiedział, że art. 60 ustawy o opiece nad dziećmi do lat 3 mówi, że gmina „może” udzielić takiej dotacji i nie jest to obligatoryjne.

**Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski** zapytał Radnych czy mają inną propozycję opłaty niż 20% minimalnego wynagrodzenia?

**Radny Witold Nazimek** odpowiedział, że jego zdaniem ta propozycja jest dobra. Dodał, że na terenie naszej gminy nie ma jeszcze klubu dziecięcego, a będzie on służył mieszkańcom.

Komisja jednogłośnie (8 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.

**Radny Edward Żaba** zapytał, ile jest subwencji na jedno dziecko w publicznym przedszkolu?

**Pan Jacek Ostrowski** odpowiedział, że dotacja dla przedszkola publicznego wynosi 100%, a dla niepublicznego 75%, ale nie jest w stanie w chwili obecnej powiedzieć ile to jest w złotych. Dodał, że poprosi księgową, aby to policzyła.

**Pani Magdalena Sączawa – Szwedowska Skarbnik MiG** przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sobótka na 2017r. wraz z uzasadnieniem.

**Radny Witold Nazimek** zapytał, czy środki dla straży na zakup aparatów powietrznych to jedynie przesunięcie w ramach budżetu OSP?

**Pani Magdalena Sączawa – Szwedowska Skarbnik MiG** odpowiedziała, że tak. Odczytała złożony w tej sprawie przez kierownika referatu wniosek.

**Radny Witold Nazimek** zapytał, czy taka sama sytuacja dotyczy szkół i przesunięcia dokonywane są jedynie w ramach oświaty?

**Pani Magdalena Sączawa – Szwedowska Skarbnik MiG** odpowiedziała, że tak. Odnosząc się do przesunięć w ramach funduszu sołectkiego powiedziała, że Rogów Sobócki miał zaplanowany z funduszu sołectkiego zakup kosiarki, ale zaoszczędzili i kupili traktorek. Zaznaczyła, że decyzja ta poparta jest uchwałą zebrania wiejskiego. Dodała, że to samo dotyczy sołectwa Sulistrowice, Okulice i Sulistrowiczki, które również mają uchwały zebrania wiejskiego.

**Radny Edward Żaba** powiedział, że jeżeli są uchwały zebrania wiejskiego to nie ma zastrzeżeń. Dodał, że są sołectwa, gdzie sołtysi podejmują decyzje jednoosobowo.

**Pani Iwona Czyż Sołtys Miejscowości Mirosławice** poprosiła o wskazanie takich sołectw.

**Radny Edward Żaba** odpowiedział, że nie dotyczy to Mirosławic.

**Radna Leokadia Andrzejewska** potwierdziła, że jeżeli chodzi o miejscowość Rogów Sobócki to zebranie rzeczywiście się odbyło i uchwała została podjęta.

Komisja jednogłośnie (8 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sobótka na 2017r.

#### **Ad. 1**

**Pan Tomasz Miela** przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy obowiązujących w zakresie podatku od nieruchomości, podatku rolnego oraz podatku leśnego. Zaznaczył, że zmiany w formularzach będą jedynie kosmetyczne i wynikają ze zmiany ustawy o podatkach i opłatach lokalnych oraz z uaktualnienia podstaw prawnych.

Komisja jednogłośnie (8 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.

**Pan Tomasz Miela** przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wartości stawek podatku od nieruchomości.

**Radny Edward Żaba** zapytał jaki będzie skutek ekonomicznych tych wzrostów?

**Pan Tomasz Miela** odpowiedział, że jeżeli uchwały zostaną podjęte w zaproponowanym kształcie to wzrost wyniesie około 130.000 zł.

**Radny Witold Nazimek** dodał, że należy również pamiętać o tym, że jeżeli nie obniżymy stawek maksymalnych to również nie będziemy mieli obniżonej subwencji.

Rozpoczęto dyskusję nad poszczególnymi punktami projektu uchwały:

§ 1. pkt. 1 lit. a - Komisja jednogłośnie (8 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała zaproponowaną stawkę.

§ 1. pkt. 1 lit. b - Komisja jednogłośnie (8 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała zaproponowaną stawkę.

§ 1. pkt. 1 lit. c – **Radny Zbigniew Goldwasser** powiedział, że w tym przypadku pozostawiłby stawkę na obecnym poziomie. **Radny Witold Nazimek** powiedział, że jego zdaniem 1 gr. podwyżki nie jest bardzo dużym wzrostem. Zarządzono głosowanie nad propozycją pozostawienia stawki na poziomie 0,47 zł – głosów „za” 1. Komisja w głosowaniu (7 głosów „za”, „wstrzymało się” 1) pozytywnie zaopiniowała stawkę 0,48 zł

§ 1. pkt. 1 lit. d – stawka martwa ze względu na to, że nie mamy takich gruntów. Komisja jednogłośnie (8 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała zaproponowaną stawkę.

§ 1. pkt. 2 lit. a - Komisja jednogłośnie (8 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała zaproponowaną stawkę.

§ 1. pkt. 2 lit. b - **Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski** zaznaczył, że w przypadku tej stawki wzrost procentowy jest największy. **Radny Zbigniew Goldwasser** zapytał jakie są wpływy z tego podatku? **Pan Tomasz Miela** odpowiedział, że największe. Dodał, że z obserwacji wynika, że pomimo podnoszenia stawki, co roku powierzchnie te się zwiększają. Komisja jednogłośnie (8 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała zaproponowaną stawkę.

§ 1. pkt. 2 lit. c - Komisja jednogłośnie (8 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała zaproponowaną stawkę.

§ 1. pkt. 2 lit. d - Komisja jednogłośnie (8 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała zaproponowaną stawkę.

§ 1. pkt. 2 lit. e - Komisja jednogłośnie (8 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała zaproponowaną stawkę.

§ 1. pkt. 3 - Komisja jednogłośnie (8 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała zaproponowaną stawkę.

**Pan Tomasz Miela** przedstawił projekt uchwały w sprawie opłaty miejscowej. Dodał, że w 2016 r. wpływy z tej opłaty wynosiły 4.400 zł, a w tym roku wynoszą już 3.400 zł. Powiedział, że dzięki

prowadzonym kontrolom zauważają wzrost wpływów z tej opłaty.

Komisja jednogłośnie (8 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.

**Pan Tomasz Miela** przedstawił projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.

**Radny Zbigniew Goldwasser** zapytał, czy nie ma możliwości zawarcie w uchwale formy nacisku do jej uiszczenia, poza stwierdzeniem, że opłata ta płatna jest z góry, bez wezwania?

**Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG** odpowiedziała, że nie ma takiej możliwości.

**Radny Edward Żaba** zaproponował, pozostawienie stawki na obecnym poziomie, aby nie zniechęcać osób, które już dobrowolnie uiszczają opłatę. Dodał, że wpływy z tej opłaty nie są duże. Zarządzono głosowanie nad wnioskiem o pozostawienie stawek na obecnym poziomie

Głosów „za” 4, „przeciw” 4

Zarządzono głosowanie nad stawką zaproponowaną w projekcie uchwały

Głosów „za” 4, „przeciw” 3, „wstrzymało się” 1

**Pan Tomasz Miela** przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wprowadzenie danych o należnościach pieniężnych jst do Rejestru Należności Publicznoprawnych oraz określenia rodzaju należności pieniężnych, których dane są przekazywane do rejestru. Zaznaczył, że ta uchwała nie znajdzie się jeszcze w porządku obrad najbliższej sesji. Przedstawił informacje o Rejestrze Należności Publicznoprawnych zawarte w uzasadnieniu do uchwały.

**Ad. 2** 0:41

**Pan Andrzej Szawan** zauważył, że temat świetlic wiejskich został już omówiony na jednej z poprzednich komisji wraz z prezentacją multimedialną. Dodał, że zostały wykonane ekspertyzy techniczne budynków z którymi można się zapoznać. Poprosił Radnych o zadawanie pytań.

**Radna Leokadia Andrzejewska** zapytała, czy nie jest zagrożona dotacja na remont świetlicy w Rogowie Sobóckim i czy zdążymy z realizacją zadania do końca miesiąca?

**Pan Andrzej Szawan** odpowiedział, że nie mają zgłoszeń mówiących o tym, że takie zagrożenie istnieje.

**Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski** powiedział, że temat świetlic pojawił się w związku z tym, że wiele świetlic mamy w układach wspólnotowych, a nie jest to najlepsze rozwiązanie. Dodał, że w najbliższym czasie będą musieli również przedstawić do analizy sprawę regulaminu świetlic.

**Pani Iwona Czyż Sołtys Miejscowości Mirosławice** powiedziała, że znalazła regulamin korzystania z świetlic funkcjonujący w gminie Kąty Wrocławskie i pozwoliła sobie przesłać go do kierownika. Dodała, że środki, które dane sołectwo wypracuje w ramach wynajmu świetlicy wracają później do nich na różnego rodzaju remonty.

**Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG** wyjaśniła, że takie projekty regulaminów my mamy opracowane. Przypomniała, że w marcu 2014r. taki projekt po konsultacjach z sołtysami trafił do Radnych, ale wpłynął protest mieszkańców Rogowa Sobóckiego, aby go nie wprowadzać i wycofano się z tego. Poinformowała, że po jakimś czasie rozpoczęły się kolejne rozmowy na temat regulaminu. Dodała, że jeżeli taka będzie wola to powrócą do rozmów na ten temat, ale najpierw chcieliby przepracować ten temat również z sołtysami, aby mogli się zapoznać z regulaminem i wnieść swoje uwagi. Powiedziała, że pomimo zmiany przepisów Pani Jola Kryszczuk sugeruje wstrzymanie się z wprowadzeniem regulaminu w świetlicach do końca okresu trwałości projektu.

**Pani Iwona Czyż Sołtys Miejscowości Mirosławice** powiedziała, że rozmawiała z osobą z Kątów Wrocławskich i ich regulamin funkcjonuje już od 3 lat, a większość świetlic w tej gminie była remontowana i dotowana z programów unijnych i nie stanowiło to żadnej przeszkody do wprowadzenia regulaminu zawierającego odpłatność za korzystanie z nich.

**Radna Leokadia Andrzejewska** wyjaśniła, że protest dotyczył przede wszystkim tego, że pieniądze zarobione przez poszczególne świetlice miały trafić do wspólnego budżetu, a nie na subkonta danego sołectwa.

**Z-ca Burmistrza Krzysztof Szczeponik** powiedział, że są sołectwa, które nie mają warunków do tego, aby takie środki móc wypracowywać.

**Radny Witold Nazimek** powiedział, że wszyscy płaca podatki, z tych środków budowane są świetlice, ale później tylko dane sołectwo chce czerpać z tego korzyści, nie dzieląc się z nikim. Zaznaczył, że dla niego jest to niesprawiedliwe. Dodał, że wystarczy sprawdzić ile środków przez ostatnie 15 lat zostało włożonych w świetlicę w Rogowie Sobóckim. Zaznaczył, że nie chodzi mu tylko o Rogów Sobócki, ale podaje go jedynie jako przykład.

**Pani Iwona Czyż Sołtys Miejscowości Mirosławice** powiedziała, że najważniejsze jest to, że regulamin wprowadziłby zasady wynajmu. Dodała, że świetlice są wynajmowane na imprezy komercyjne i nikt nie ma informacji, co tak naprawdę dzieje się z tymi pieniędzmi, a regulamin wprowadziłby przejrzystość rozliczeń.

**Radny Edward Żaba** powiedział, że jego zdaniem jest najwyższy czas na to, aby taki regulamin powstał. Dodał, że są organizowane różnego rodzaju imprezy prywatne, kuchnia działa i za prąd musi ktoś zapłacić. Zapytał jak wygląda sprawa z ogrzewaniem świetlicy w Sulistrowicach, ponieważ nie może tego zrozumieć. Zapytał dlaczego w Sulistrowicach świetlica ma zagwarantowane duże środki na opał, a inne świetlice tego nie mają? Zapytał dlaczego ogrzewane są puste pomieszczenia i prywatne mieszkanie? Poprosił o wyjaśnienie. Zapytał, kto podjął taką decyzję?

**Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG** powiedziała, że zgodnie w wykazem kosztów poniesionych na utrzymanie świetlic 1.575 zł kosztował węgiel dla tej świetlicy w 2016r.

**Radny Witold Nazimek** powiedział, że z tego co mu wiadomo w tej świetlicy nie ma rozdziału centralnego ogrzewania, tylko jest 1 piec i ten mieszkaniec w nim pali. Zaznaczył, że na pewno 1,5 tony nie wystarcza mu na ogrzanie mieszkania i świetlicy przez cały sezon grzewczy.

**Radny Edward Żaba** powiedział, że najwyższy czas zacząć równo traktować świetlice.

**Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG** powiedziała, że nie ma możliwości przeznaczania takiej samej kwoty na ogrzewanie każdej świetlicy, ponieważ są one różnej wielkości, a poza tym w różnym stopniu są wykorzystywane.

**Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski** powiedział, że nie można również chwalić tych świetlic, które mają niskie koszty, ponieważ nic się w nich nie dzieje, a krytykować tych, które są w pełni wykorzystywane i ma to przełożenie na zużytą energię i ogrzewanie.

**Radny Edward Żaba** powiedział, że jego zdaniem każda świetlica powinna mieć określony budżet na jej utrzymanie i wówczas być może mieszkańcy bardziej oszczędzaliby np. energię. Dodał, że jest XXI wiek i najwyższa pora skończyć także z ryczałtami.

**Radna Leokadia Andrzejewska** powiedziała, że Rogów gdy zakupuje materiały na remont świetlicy to wszystko wykonują we własnym zakresie, a to też są oszczędności. Powiedziała, że nie można równo traktować świetlicy w której nic się nie dzieje z świetlicą, która jest w pełni wykorzystywana.

**Radny Witold Nazimek** powiedział, że jego zdaniem regulamin trzeba uchwalić jak najszybciej i nie należy z tym czekać do przyszłego roku. Zaznaczył, że chcieli, aby środki z wynajmu spływały do budżetu, ponieważ są wieś, które nie mają możliwości zarobkowych, ale działają pręźnie. Powiedział, że chciałby również, aby Rada zastanowiła się nad budową świetlic w tych miejscowościach, gdzie ich nie ma.

**Pan Andrzej Szawan** zaznaczył, że opracowanie regulaminu świetlic to już nie jest zadanie jego referatu. Dodał, że z doświadczenia może powiedzieć, że w gminach, gdzie taki regulamin wprowadzono Sołtysi i Rady Sołeckie powiedziały, żeby zabrać im te świetlice, a jak będą potrzebowali skorzystać z pomieszczeń to zgłoszą to do urzędu. Powiedział, że dodatkowo pisali jeszcze do nadzoru budowlanego na temat stanu świetlic i wójtowie szybko powrócili do zwykłych umów i wzajemnego zaufania.

**Radny Rafał Kotwica** powiedział, że słuszny jest pomysł budowy nowych świetlic, ale trzeba również pomyśleć o takich miejscowościach jak np. Stary Zamek, Księginicach Małe, Garncarsko, gdzie świetlice funkcjonują we wspólnotach i sołtysi mają problem, aby cokolwiek w nich zorganizować. Dodał, że np. w Starym Zamku po godz. 22 sołtysowi jest wyłączany prąd. Powiedział, że wiele razy mówili już o konieczności przeniesienia licznika, ale cały czas powtarzano, że jest to zbyt duży koszt, ale problem byłby rozwiązany. Dodał, że dodatkowo obok budynku jest komórka, której stan jest tragiczny i stanowi zagrożenie dla ludzi.

**Radny Edward Żaba** powiedział, że chyba źle został rozumiany. Podkreślił, że on nie jest za ograniczaniem działalności świetlic, ale jest za tym, że jeżeli ktoś komercyjnie wykorzystuje

świetlicę to powinien ponieść koszty z tym związane.

**Radna Leokadia Andrzejewska** wyjaśniła, że protest spowodowany był tym, że wypracowane środki miały trafić na wspólne konto, a później bardzo różnie mogły zostać rozdysponowane, dlatego nie chcieli się na to zgodzić skoro Rogów Sobócki robił i robi wiele rzeczy sam, a są wioski, które nic nie robią. Dodała, że gdyby teraz Rada zdecydowała, że część z tych środków będzie na subkontach sołectwa to na pewno nie będzie protestu.

**Radny Zbigniew Goldwasser** powiedział, że jego zdaniem w regulaminie powinien być również zapis, że osoby, które włożyły jakąś pracę społeczną na rzecz świetlicy powinny móc z niej skorzystać bezpłatnie, pokrywając jedynie koszty rzeczywiście zużytej energii bez dodatkowych opłat.

**Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski** powiedział, że nie wyobraża sobie takiej sytuacji, że wypracowane przez wieś środki w jakimś procencie do nich nie wracają, ponieważ to jest dodatkowa motywacja do działania.

**Radny Witold Nazimek** przypomniał, że dodatkowy bunt przy rozmowach nad regulaminem był również o to, że sołtysi jasno powiedzieli, że nie będą opiekowali się świetlicami.

**Pani Iwona Czyż Sołtys Miejsowości Mirosławice** powiedziała, że jeżeli sołtysi będą mieli świadomość, że organizując coś w świetlicy część wypracowanych środków do nich wróci to wcale nie będą chcieli oddać kluczy i tego raczej by się nie obawiała.

**Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG** poinformowała, że przygotowany w 2014r. projekt uchwały zawierał załączniki, którym był m.in. wzór umowy obowiązujący w przypadku wynajmu świetlicy, przewidujący m.in. spisywanie stanu liczników.

**Radny Rafał Kotwica** powiedział, że podnoszono wówczas problem tego, aby ustalić jedną zryczałtowaną stawkę za zużycie wody i prądu, aby za każdym razem nie trzeba było chodzić i spisywać stanu licznika. Powiedział, że jako sołtys powinien przekazywać osobie dorosłej klucz do świetlicy i ta osoba powinna za tą świetlicę odpowiadać. Zazaczył, że sołtys nie może być obarczony obowiązkiem pilnowania osób, które bawią się na świetlicy.

**Pani Iwona Czyż Sołtys Miejsowości Mirosławice** powiedziała, że wszystko można uregulować w podpisywanej umowie.

**Radny Rafał Kotwica** powiedział, że chciałby, aby osoby, które wniosły jakiś wkład w świetlice były inaczej traktowane niż pozostali mieszkańcy.

**Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski** powiedział, że może warto powrócić do pierwszego projektu regulaminu, z zastrzeżeniem, że jakaś część środków wypracowanych przez daną miejscowość musi do nich wracać.

**Pani Iwona Czyż Sołtys Miejsowości Mirosławice** poprosiła, aby przy tworzeniu regulaminu głos sołtysów również był brany pod uwagę.

**Radny Witold Nazimek** powiedział, że może warto byłoby, aby Pani Sekretarz przyniosła projekt tego regulaminu na kolejną komisję, aby mogli go przeanalizować.

**Radny Rafał Kotwica** powiedział, że chciałby, aby sołtysi również uczestniczyli w tych rozmowach.

**Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG** zaznaczyła, że projekt o którym mowa był rozsyłany sołtysom.

**Pan Andrzej Szawan** odnosząc się do świetlic, kwestii budynków zagrażających bezpieczeństwu, rozdzielania licznika na prąd powiedział, że o wszystkim tym wiedzą, ale w budżecie nie ma zabezpieczonych środków na realizację tych zadań. Dodał, że obserwowali na co sołectwa przeznaczają swoje fundusze sołeckie, ale tam również nie znalazły się te zadania. Powiedział, że może w budżecie powinna zostać zabezpieczona kwota na tego typu prace przy świetlicach, aby mogli działać.

**Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski** powiedział, że uchwalenie regulaminu, który mówiłby, że część wypracowanych środków wraca na wieś po części rozwiązywałoby tego typu sprawy.

**Pani Iwona Czyż Sołtys Miejsowości Mirosławice** przypomniała, że miało się odbyć spotkanie z sołtysami na których miały zostać przedstawione wnioski z dokonanych przeglądów. Dodała, że spotkanie miało się odbyć jeszcze przed podziałem funduszu sołeckiego, aby tego typu rzeczy mogli wskazać jako priorytet.

**Pan Andrzej Szawan** odpowiedział, że fakturę za wykonanie ekspertyz otrzymali dopiero w

październiku więc zorganizowanie tego spotkania przed podziałem funduszu sołeckiego nie było możliwe.

**Radny Witold Nazimek** powiedział, że można do wybranych sołectw, gdzie jest to konieczne wystosować pismo, że w związku z wynikami ekspertyzy warto byłoby rozważyć zmianę przeznaczenia funduszu sołeckiego.

**Z-ca Burmistrza Krzysztof Szczeponek** powiedział, że to sołtys Starego Zamku zdecyduje z mieszkańcami, czy wolą wydać 5 tys. zł na przeniesienie licznika, czy ze względu na rachunek ekonomiczny wolą przeznaczyć te środki na inny cel.

**Radny Edward Żaba** powiedział, że popiera pomysł stworzenia w budżecie puli na tego typu wydatki. Zaznaczył, że utworzenie funduszu sołeckiego nie jest obligatoryjne i gdyby Rada podjęła decyzję, że przystępujemy do likwidacji współwłasności i budowania świetlic wiejskich to cały fundusz wiejski można przeznaczyć na ten cel i efekty szybko będą widoczne. Dodał, że trzeba na ten temat porozmawiać z sołtysami czy idziemy w tym kierunku. Złożył wniosek o wydzielenie w budżecie kwoty 10 tys. zł na likwidację różnego rodzaju zaszłości związanych z świetlicami.

**Pani Magdalena Sączawa – Szwedowska Skarbnik MiG** przypomniała, że do 30 września był czas na składanie wniosków do projektu budżetu i większość sołectw takie wnioski złożyło. Dodała, że okazuje się, że my widzimy jakąś potrzebę, podczas gdy sołectwo takiej potrzeby nie widzi. Powiedziała, że przesunięcie środków w przyszłorocznym budżecie jest możliwe, gdyby pojawiły się jakieś dodatkowe środki, ale należy również brać pod uwagę obciążenie przyszłorocznego budżetu.

**Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG** powiedziała, że być może mniejsze zaangażowanie sołtysa ze Starego Zamku wynika z jego sytuacji osobistej.

**Pan Andrzej Szawan** zwrócił uwagę na to, że często na komisjach jest mowa o zadaniach, które nie mają swojego pokrycia w budżecie. Dodał, że aby mógł rozpocząć jakąkolwiek procedurę zadanie musi znaleźć się w budżecie.

**Radny Edward Żaba** powiedział, że budynek który zagraża bezpieczeństwu należy bezwzględnie wyburzyć, tym bardziej, że znajduje się zaraz przy wejściu do innego budynku. Dodał, że podtrzymuje swój wniosek.

**Radna Leokadia Andrzejewska** powiedziała, że na prośbę jednego z mieszkańców była wczoraj w Starym Zamku i rozbiórka tego budynku nie powinna podlegać żadnej dyskusji.

**Pan Andrzej Szawan** powiedział, że rozbiórka tego budynku pociągnie za sobą koszty, ponieważ ze względu na odległości od drogi i budynku, potrzebne będą uzgodnienia i projekt.

**Pani Magdalena Sączawa – Szwedowska Skarbnik MiG** zaznaczyła, że jeżeli mowa o budynku, który się wali to jest mowa o budżecie roku 2017, a nie wniosek do budżetu na rok 2018.

**Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski** powiedział, że jeszcze nie zdarzyło się, aby Rada nie wyraziła zgody na dokonanie jakiegoś przesunięcia w ramach budżetu, jeżeli wynikało to z pilnej potrzeby. Dodał, że jeżeli dział inwestycyjny zgłosi taką potrzebę i Pani Skarbnik przygotowuje stosowny projekt uchwały to jeszcze nigdy nie było takiej sytuacji, aby komisja odmówiła.

**Radny Rafał Kotwica** poprosił Panią Sekretarz, aby jeszcze raz przesłała sołtysom projekt regulaminu świetlic o którym dzisiaj była mowa.

**Radny Zbigniew Goldwasser** powrócił do swojego pytania zadanego na komisji oświatowej dotyczącego kosztu wykonania projektu budowy łącznika w SP 1 i umieszczenia tego zadania w budżecie obecnego roku.

**Pan Andrzej Szawan** powiedział, że jest to kwota około 15 tys. zł i mówił już o tym Dyrektor szkoły.

**Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski** powiedział, że odbyły się również rozmowy w kularach i pojawiła się koncepcja budowy łącznika górą. Dodał, że przy łączniku dołem dodatkowo pojawiają się problemy z rozwiązaniem kwestii związanych z wodą. Powiedział, że podczas rozmów pojawiły się głosy, że koncepcja łącznika górą już wcześniej była rozważana. Zaznaczył, że poprosił Kierownika Andrzeja Szawana, aby przyjrano się zarówno koncepcji łącznika górą, jak i dołem.

**Radny Zbigniew Goldwasser** zaznaczył, że Pan Andrzej Szawan wyraźnie przed chwilą powiedział, że aby mógł podjąć jakiegokolwiek kroki potrzebne są decyzje i zabezpieczenie określonych środków w budżecie.

**Radny Witold Nazimek** powiedział, że w SP 2 dzieci również korzystają z drugiej sali do której muszą przejść. Dodał, że wszystkie dzieci należałoby traktować jednakowo.

**Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski** przypomniał, że on już na ostatniej komisji powiedział, że nie wie z czego wynika ten pośpiech, ponieważ łącznik wcale nie jest niezbędny do reformy szkolnictwa. Zazaczył, że szkoła w Rogowie Sobóckim ma dużo większy problem niż brak łącznika.

**Radny Edward Żaba** powiedział, że sytuacja byłaby inna gdyby stołówka nie została przeniesiona do gimnazjum. Powiedział, że chyba nie do końca wszyscy zdają sobie sprawę z tego ile czasu zajmuje ubranie 25 małych dzieci w kurtki.

**Radny Witold Nazimek** powiedział, że nie rozumie dlaczego nie mogło zostać tak jak do tej pory, że małe dzieci z klas 1-3 ćwiczą na sali w budynku SP 1. Dodał, że wszyscy idą po najmniejszej linii oporu i chcą wyciągnąć pieniądze z gminy nie myśląc w ogóle o tym, że może warto byłoby zaoszczędzić na inne zadania. Zazaczył, że z roku na rok oświata kosztuje nas coraz więcej.

**Radny Mirosław Lech** powiedział, że na jednej z komisji Dyrektor chwalił się, że zarobił ponad 100 tys. zł więc może warto poczekać, aż zarobi drugie 100 tys. zł i wówczas wystarczy na budowę łącznika.

**Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski** powiedział, że jeżeli komisja ma nad czymś poważnie porozmawiać, to najpierw chciałby się zapoznać z dwoma koncepcjami.

**Pan Andrzej Szawan** wyjaśnił, że jego szefem jest Burmistrz i nigdy nie usłyszał z jego ust, że ma się zająć tematem łącznika.

**Radny Witold Nazimek** przypomniał, że ustalając priorytety mówili o budowie kanalizacji.

**Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski** zapytał, czy Pani projektant w ramach dobrej współpracy mogłaby przygotować te dwie koncepcje, aby w ogóle było wiadomo o jakiej kwocie jest mowa i aby można było podjąć decyzję, czy my w ogóle tego chcemy?

**Pan Andrzej Szawan** powiedział, że muszą zapytać, ponieważ to zależy wyłącznie od czasu jakim dysponuje i jej dobrej woli.

**Z-ca Burmistrza Krzysztof Szczeponik** powiedział, że nie bardzo rozumie po co nam ta wiadomość, skoro nie bardzo widzi w przyszłorocznym budżecie wydatku rzędu 120.000 zł na ten cel.

**Pan Andrzej Szawan** powiedział, że gmina chętnie będzie robić łączniki, czy budować basen, ale pojawia się pytanie, gdzie w budżecie znajdziemy środki na realizację tych zadań.

**Radny Zbigniew Goldwasser** przypomniał słowa Pani Skarbnik, gdy przesuwano środki na budowę chodnika, aby nie wprowadzać nowych zadań. Zapytał ile środków pozostało na realizacji tego zadania, ponieważ umowa została już podpisana?

**Pani Magdalena Sączawa – Szwedowska Skarbnik MiG** powiedziała, że jeżeli chodzi o łącznik rozmawiano o kwocie 15 tys. zł na dokumentację i jeżeli będzie taka wola to zgodnie z obietnicą wyasygnuje taką kwotę. Zazaczyła, że na chwilę obecną nie ma takiej możliwości, ponieważ to nie ona podejmuje decyzję o proponowanych zmianach w budżecie gminy.

**Radny Witold Nazimek** powiedział, że nie chciałby przesuwać środków z chodników w momencie, kiedy już wiadomo, że zabraknie nam środków na budowę chodnika w Garncarsku.

**Pani Magdalena Sączawa – Szwedowska Skarbnik MiG** przypomniała, że z chodników pieniądze pochodziłyby w ostateczności, ponieważ chciałyby je znaleźć w oświacie. Zazaczyła, że mowa oczywiście o 15 tys. zł.

**Radna Leokadia Andrzejewska** zapytała, czy środki te pochodziłyby z budżetu SP 1, czy oświaty rozumianej ogólnie?

**Pani Magdalena Sączawa – Szwedowska Skarbnik MiG** odpowiedziała, że tak jak tłumaczyła na komisji oświaty w gimnazjum mieliśmy wydatki inwestycyjne, które nie zostały w całości zrealizowane i zostało około 6 tys. zł, a pozostałe 9 tys. zł można byłoby zabrać z wydatków bieżących gimnazjum.

**Radny Zbigniew Goldwasser** powiedział, że budowa łącznika to skutek reformy oświatowej i może do momentu realizacji tego projektu pojawi się jakaś możliwość uzyskania dofinansowania.

**Pani Magdalena Sączawa – Szwedowska Skarbnik MiG** wyjaśniła, że Pani Minister stwierdziła, że nas reforma nie dotyczy, ponieważ nie wybudowaliśmy nowej szkoły, ani nie otworzyliśmy nowych klas. Dodała, że dofinansowania były również wówczas, jeżeli pozostawały gimnazja, ale nie było w nich szkół podstawowych.

**Radny Edward Żaba** powiedział, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby powrócić do wydawania posiłków dla dzieci w budynku SP 1, tak jak to było do tej pory. Dodał, że gdyby tak się stało to on nie będzie się już upierał nad budową łącznika.

**Pani Magdalena Sączawa – Szwedowska Skarbnik MiG** powiedział, że może należałoby się spotkać z Dyrektorem i porozmawiać w tej sprawie, ponieważ okres zimowy się zbliża i nawet jeżeli zapadnie decyzja o budowie łącznika, to nie powstanie on teraz. Dodała, że obawia się również takiej sytuacji, że wydamy 15 tys. zł na projekt, a sam łącznik i tak nigdy nie powstanie.

**Radny Witold Nazimek** powiedział, że gdyby dzieci były dożywiane tak jak do tej pory, a plan lekcji został ustawiony tak, aby małe dzieci mogły ćwiczyć na sali gimnastycznej w SP 1 bez konieczności przechodzenia do gimnazjum to problem by zniknął.

Zarządzono głosowanie nad wnioskiem o przygotowanie zmiany budżetu uwzględniającej zabezpieczenie środków na wykonanie projektu budowy łącznika w SP Nr 1  
Głosów „za” 1, „przeciw” 3, „wstrzymało się” 4, „nieobecnych” 2

**Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski** powiedział, że wynik tego głosowania wcale nie oznacza, że uciekniemy od tego tematu. Dodał, że zaprosi Dyrektora na kolejne spotkanie komisji.

**Pani Magdalena Sączawa – Szwedowska Skarbnik MiG** poinformowała, że straż pożarna z Rogowa Sobóckiego złożyła wniosek do MSWiA na instalację elektryczną w remizie. Dodała, że my na tą instalację w budżecie gminy przeznaczaliśmy 10 tys. zł, ale okazało się, że straż zdobyła dotację w wysokości 6.170 zł. Poinformowała, że w związku z tym, że łączny koszt zadania wynosi 14 tys. zł OSP potrzebuje z budżetu 7.830 zł (mniej niż zaplanowano). Zaznaczyła, że jeszcze upewni się w RIO, ale najprawdopodobniej środki te trzeba będzie przekazać straży w formie dotacji celowej. Dodała, że jeżeli potwierdzi się, że przesunięcie tych środków będzie wymagało dodatkowej uchwały prześle ją w materiałach na najbliższą sesję.

**Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzeszowski** przypomniał, że na dzisiejszej komisji miał być poruszony także temat dotacji dla Muzeum Ślązańskiego, ale jest po rozmowie z Dyrektorem i za 2-3 tygodnie będzie znana dokładna, brakująca kwota (najprawdopodobniej niższa niż ta wnioskowana w piśmie) i wówczas Dyrektor zwróci się jeszcze raz do Rady oficjalnym pismem.

Protokołowała:  
Agata Rekść

Przewodniczący Komisji  
Krzysztof Krzeszowski